
E-MAIL JIŘÍHO KYLARA z 6. 10. 2019 s prosbou o citlivou komunikaci ve věci zneužívání v 
církvi 
 
 
 
Vážený pane kardinále a vážení biskupové Čech a Moravy, vážený pane nuncie,  
 
s hlubokým znepokojením sleduji mediální vystupování pražského arcibiskupství ke 
kauzám zneužívání v naší katolické církvi. Minulý týden bylo podle médií podáno trestní 
oznámení na pana kardinála kvůli případům z devadesátých let z prostředí 
dominikánského řádu. Vy jste, pane kardinále, na svém facebookovém profilu zveřejnil 
svou reakci na trestní oznámení, pokládám to za Vaše plné právo a jako takové jej 
respektuji. Přesto jsem velmi znepokojen diskuzemi pod Vašimi příspěvky, kde dochází k 
zveřejňování identity oběti, které se celý příběh týká. Máme všichni povinnost i na základě 
církevních dokumentů, aby byly oběti a jejich identita chráněna. Což se však neděje! V 
takto citlivých kauzách nejde přece o PR arcibiskupství, jako arcibiskup musíte nést 
odpovědnost a učinit maximum pro to, aby nebyly oběti identifikovány. 
 
Proto Vás, pane kardinále, žádám o vypnutí diskuze u Vašich příspěvků, které se týkají 
kauz zneužívání v církvi. Necitlivost, s jakou přistupujete k tématu zneužívání, je obrovská. 
 
Od minulého září jsem poznal desítky obětí zneužívání v církvi, je jich skoro padesát. 
Cítím velkou odpovědnost za ně samotné, za jejich ochranu. Každá informace týkající 
se zneužívání, podaná s úmyslem oběť zpochybnit, má obrovský dopad do její psychiky, 
do jejího života. Jak jsem Vás všechny biskupy upozornil na jaře tohoto roku, oběti žádají 
omluvu a přijetí. Dostáváme se do situace, kdy jste, pane kardinále, Vy a celá biskupská 
konference svým mlčením a přehlížením tématu donutili oběti, aby začaly mluvit. Toto 
není ochrana církve, ale ochrana vlastního pohodlí. Pokud chcete církev chránit, musíte 
být otevření druhým a naslouchat jim. Místo toho mlčíte, snažíte se oběti zpochybnit či 
dehonestovat. Tušíte, co bolesti je za každou z obětí? Dokážete si představit výčitky, které 
provází oběti při každém zpochybnění jejich utrpení? Víte, co je to psychická, vnitřní 
bolest? Dokážete přes zdi biskupských paláců vnímat bolest obyčejných lidí? Na můj 
dopis, adresovaný všem biskupům, jsem dostal čtyři odpovědi. Od čtyř biskupů. Ostatním 
biskupům jsem nestál ani za odpověď. Je pro Vás téma zneužívání v církvi skutečně tak 
marginálním problémem? Nebo máte zkušenosti s tím, že jste se se zneužíváním u svých 
kněží setkali a neuměli jste to řešit tak, jak chce papež František? A neznáte cestu, jak to 
nyní napravit? Jinak si Vaše mlčení neumím vysvětlit. 
 
Mám informace od obětí, jak se která biskupství k daným kauzám stavěla. A není to hezké. 
Jen z loajality k církvi a obětem nebudu o těch věcech mluvit veřejně, očekávám však 
změnu Vašeho myšlení. 
 
Mediální vystupování P. Roba, mediálního poradce pana kardinála, považuji za naprosto 
nepřijatelné. Ten člověk Vás, pane kardinále, poškozuje, svými posty na svém 
facebookovém profilu církvi škodí. Je to nezralý člověk, který nemá na své pozici co dělat. 
Jeho rozhovor pro Parlamentní listy byl naprosto nepřijatelný.  
 



Vážený pane kardinále, vážení biskupové, jedná se o závažný postoj k nastalé situaci, 
neberte to na lehkou váhu, oběti se přestávají bát mluvit. Situace se může týkat většiny z 
vás biskupů déle sloužících. Kontaktní centrum je nastavené pouze na oko, není to 
funkční záležitost. Možná je biskupská konference uklidněná, že se tam hlásí málo lidí, 
ale je to právě kvůli tomu, že celý proces není nastaven transparentně. Již jsem na to 
upozorňoval i pana biskupa Wasserbauera. Chybí naprosto transparentní nastavení toho, 
jak mají postupovat oběti, věřící, kněží v případě zneužití ve farnosti a další. Ze strany 
církve není evidentně zájem o řešení těchto kauz. 
 
Vyprošuji Vám milost Ducha svatého, abyste dokázali naslouchat zraněným a zároveň 
pochopili závažnost tématu  
 
Jiří Kylar 
 


